
 

Protokół Nr XX/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 24 kwietnia 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
30 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 17 

innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Marek Banaszek 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – inspektor ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXI Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 



1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Wystąpienie przedstawicieli firmy Czapla-Solar z Czaplinka. 

10. Stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy 

Wierzchowo za rok 2011: 

a) informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Gminy Wierzchowo w roku 2011, 

b) informacja o stanie bezpieczeństwa gminy w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej. 

11. Współpraca Gminy z Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej 

w Drawsku Pomorskim oraz z Komendą Powiatową Policji w Drawsku 

Pomorskim. 

12. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Wierzchowo i jej jednostkom 

podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną – druk 

nr 137, 

2) w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Radomyśl– druk nr 138, 

3) w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Żeńsko – druk nr 139, 

4) w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk nr 140, 

5) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 141, 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk 

nr 142, 
7) w sprawie wyrażenia poparcia dla działań Wójta Gminy Wierzchowo – 

druk nr 143. 
13.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz poinformował, że do biura Rady 

Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy o wycofanie z porządku obrad dzisiejszej 

sesji projektu uchwały w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 



Społecznej w Wierzchowie – druk nr 140, projekt ten nie stanie pod obrady 

dzisiejszej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XIX 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 marca 2012 został wyłożony 

do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z 

uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole 

Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z XIX sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XIX sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 4 do nin. protokołu radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem o sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 



 dzisiaj podpisaliśmy umowę z Narodowym Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w sprawie udzielenia poręczenia za 

zobowiązania Celowego Związku Gmin R-XXI w Nowogardzie 

wynikających z umowy o udzielenie pożyczki do łącznej kwoty 98 200,00 

zł. Poręczenie udzielone zostaje na zabezpieczenie spłaty zaciągniętej 

przez Celowy Związek Gmin R-XXI pożyczki będącej wkładem Związku 

w realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa Regionalnego 

Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, gmina Nowogard”. 

Poręczenie udzielone zgodnie z uchwałą Rady Gminy z dnia 26 stycznia 

2012r., 

 w związku z planowanym złożeniem wniosku o dofinansowanie zadania 

pn. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Wierzchowo do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej Wójt poprosił wszystkich biorących udział w 

posiedzeniu sesji o poinformowaniu o akcji usuwania azbestu. Należy 

zbierać faktury, by być przygotowanym w roku przyszłym o ubieganie się 

dofinansowania na ten cel, 

 są jeszcze środki na budowę przyłączy kanalizacyjnych. Od czerwca br. 

będą uruchomione działania administracyjne w stosunku do gospodarstw, 

które nie są podłączone do kanalizacji, 

 09 maja br. odbędzie się zebranie wiejskie w Świerczynie, którego 

tematem będzie budowa zakładu produkującego płyty z ogniwami 

fotowoltaicznymi (baterii słonecznych) oraz budowa biogazowi w 

gospodarstwie p.K.Głowy, 

 w dniach 16-17 maja 2012r., na terenie Gminy Wierzchowo odbędzie się 

zbiórka odpadów wielkogabarytowych oraz zużytego sprzętu 

elektronicznego i elektrycznego z podziałem: 

16 maja 2012r. w miejscowościach: Wierzchowo, Żabin, Żabinek, 

Żeńsko, Radomyśl, Osiek Drawski, Bonin 

17 maja 2012r. w miejscowościach: Będlino, Sośnica, Świerczyna, 

Wielboki, Otrzep, Nowe Laski, Garbowo. Stosowną informację otrzymają 

wszystkie sołectwa, 

 w dniach 25-25.04.2012r. delegacja z Powiatu Drawskiego wyjeżdża do 

powiatu niemieckiego. W delegacji tej uczestniczyć będzie również 

delegacja z Gminy Wierzchowo. 

 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

Radny Stefan Żołynia zaapelował, by podczas zbiórki odpadów 

wielkogabarytowych nie pominąć posesji, tak jak to miało miejsce podczas 

ostatniej zbiórki, gdzie pominięto niektóre posesje. 

 



Pracownik Urzędu Gminy Klaudia Kalinowska odpowiedziała, że odpady 

wielkogabarytowe będą odbierane z każdej posesji. 

 

Radna Jolanta Augustyniak poinformowała, że szkoła również zbiera sprzęt 

RTV (telewizory). 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zwróciła się z prośbą do Wójta o 

przygotowanie na zebranie wiejskie w Świerczynie i udzielenie wiążącej 

informacji odnośnie dalszej działalności Ośrodka Zdrowia oraz informacji na 

temat kursów autobusów przez miejscowość Świerczyna w okresie wakacji, w 

tym okresie mieszkańcy nie będą mieli czym dojechać np. do Ośrodka Zdrowia 

w Wierzchowie. Poprosiła Wójta o pomoc, ponieważ jako Wójt może mieć duży 

wpływ na działania lekarza p.R.Skowyry w sprawie Ośrodka Zdrowia. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do nin. 

protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 4/2012 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 4/2012 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 4/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 



Protokół Komisji Nr 4/2012 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym Radni złożyli na piśmie 5 interpelacji: 

 

Radny Kazimierz Pajor złożył dwie interpelacje: 

 

1. Ponawiam interpelację z jesieni 2011r. w sprawie 

naprawy pobocza ul. Leśna w Wierzchowie nie 

zrealizowanego z powodu braku środków finansowych na 

remonty dróg w tym okresie. Koleiny, dziury i wyboje na 

poboczu tej drogi stwarzają duże niebezpieczeństwo 

pojazdom poruszającym się po tej drodze. Ponadto proszę 

o niezwłoczne przystąpienie do łatania dziur w drogach 

asfaltowych po okresie zimowym oraz frezowanie pni po 

wyciętych chorych drzewach na terenie miejscowości 

Wierzchowo.W imieniu pracowników fermy Żeńsko 

zwracam się z prośbą o wyrównanie  

2. Zwracam się z prośbą o dokończenie budowy chodnika na 

ulicy Lipowej w kierunku cmentarza w miejscowości 

Wierzchowo. W/w chodnik jest odcinkami budowany 

przez 3 lata przy 50% wkładzie finansowym Urzędu 

gminy Wierzchowo. Powyższy chodnik ma być 

dokończony w 2012r. zgodnie z ustaleniami zawartymi 

pomiędzy Wójtem Gminy Wierzchowo a Wicestarostą 

Powiatu Drawskiego i Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych. Posiadamy w budżecie gminy wkład 

finansowy na dokończenie w/w chodnika. 

 

Radny Józef Janicki złożył jedną interpelację: 

 

1. W imieniu mieszkańców Gminy Wierzchowo zwracam się z prośbą o 

niezawieszanie na okres wakacji kursu autobusu Złociniec – Wałcz, 

ponieważ mieszkańcy będą pozbawieni dojazdu do pracy, lekarza, jak 

również na zakupy. Przypominam, że w odpowiedzi na pismo 

IS.446486.2011 PKS PT w Złocieńcu z dnia 28.11.2011r. problem 

dodatkowego kursu około godz. 13
00

-14
00

 z Wałcza do Wierzchowa 



będzie przedmiotem analizy podczas budowy rozkładu jazdy na lata 

2012 – 2013. Proszę o poważne potraktowanie tego problemu i liczę 

na pozytywne załatwienie tych dwóch wniosków. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz złożył dwie interpelacje: 

 

1. Zwracam się z prośbą o wykoszenie klina na skrzyżowaniu dróg w 

miejscowości Osiek Drawski przy posesji Państwa Kozerów. Znajdują. 

się tam wysokie zeszłoroczne chwasty, które nie pozwalają na płynny 

przejazd przez skrzyżowanie. 

 

2. W imieniu pracowników fermy Żeńsko zwracam się z prośbą o 

wyrównanie i załatanie złej nawierzchni drogi gminnej na odcinku 

200m, która prowadzi do w/w zakładu pracy. Stan drogi zagraża 

bezpieczeństwu poruszających się tam pojazdów. 

 

Na sesji w dniu 24 kwietnia 2012r. interpelacje złożyli: 

 

Radny Stefan Żołynia złożył na piśmie dwie interpelację o treści: 

 

1. Proszę o udzielenie informacji, kto był inicjatorem spotkania w dniu 

09.02.2012r. z Prezesem i Wiceprezesem Spółki z o.o. Agri Plus w 

Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie oraz, kto 

pokrył koszty w/w imprezy – interpelacja skierowana do Dyrektora 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie.  

 

2. W związku ze wskazaniem przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska Delegatura w Koszalinie, że do załatwienia mej interpelacji 

dotyczącej negatywnego oddziaływania hałasu emitowanego w porze 

nocnej przez transport Spółki z o.o. Agri Plus przewożącej gnojowicę 

przez wsie Żabin, Żabinek władna jest Rada Gminy, w związku z 

powyższym pytam Pana, jako Przewodniczącego Rady Gminy, kiedy 

ruszy Pan do pracy, aby rozwiązać w/w problem. 

Pragnę nadmienić, że jest Pan od roku czasu posiadaczem odpowiedzi 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, jak problem 

rozwiązać – interpelacja skierowana do Przewodniczącego Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Radny Stefan Żołynia wypowiedział się w sprawie prawdopodobnie wszczętego 

postępowania w sprawie budowy dwóch biogazowi (przy fermie Żeńsko i Żabin 

II). Zapytał, dlaczego w temacie budowy dwóch biogazowi brak jakichkolwiek 

informacji, kto będzie budował, w jakiej technologii, co będą przetwarzać 



biogazownie. Dlaczego przedstawiciele tych firm nie dokonali prezentacji tak, 

jak zrobiły to inne firmy, które zamierzały wcześniej budować biogazownie? 

 

Wobec braku zgłoszenia dalszych interpelacji i dyskusji Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
05

- 11
15

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i przystąpił do 

realizacji pkt 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  poprosił o zabranie głosu 

zaproszonych na sesję przedstawicieli firmy Czapla - Solar z Czaplinka i 

zaprezentowanie swoich przedsięwzięć. 

Przedstawiciele firmy Czapla - Solar z Czaplinka w osobach: Norbert Heib i 

Jakub Guzdek , przedstawili działanie fotowoltaiki. Pierwsze zastosowania tego 

systemu miały miejsce w 1958r. w badaniach kosmicznych. Dziś Czapla - Solar 

wykorzystuje panele fotowoltaiczne do produkcji energii elektrycznej ze słońca. 

W przeciwieństwie do elektrowni węglowych, jądrowych, gazowych, 

fotowoltaika to szansa na czysty sposób do pozyskiwania energii elektrycznej z 

naturalnego, niekończącego się potencjału Ziemi i Słońca. 

Firma Czapla - Solar gwarantuje pełną obsługę  podczas inwestycji w 

elektrownie fotowoltaiczne. Od pierwszej idei do końcowej realizacji, Czapla – 

Solar  może być odpowiedzialna za cały proces budowy farmy fotowoltaicznej. 

Czapla – Solar oferuje również wsparcie w dziedzinie: analizy ekonomicznej 

przedsięwzięcia, pozyskiwania środków z Unii Europejskiej. 

Przedstawiciele firmy Czapla – Solar poinformowali o zamiarze budowy 

zakładu produkcji płyt fotowoltaicznych w miejscowości Świerczyna na działce 

p.Rafałko. 

Norbert Heib poinformował, że w Polsce nie ma tak długo oczekiwanej ustawy 

o Odnawialnych Źródłach Energii. Proponowany przez Ministerstwo 

Gospodarki projekt ustawy nie przyczyni się do rozwoju sektora OZE, a wręcz 

przeciwnie, do tej pory nie powstał dokument, który byłby regulatorem – ustawą 

całkowitą, pozbawioną sprzecznych zapisów. Ustawa powinna być ustawą 

jednolitą, tak jak jest to w Niemczech. W obecnym kształcie projekt zawiera 

wzajemnie wykluczające się zapisy. 



Po wysłuchaniu powyższego wystąpienia Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz dziękując  przedstawicielom firmy Czapla – Solar powiedział, że 

jest to najbardziej bezpieczna instalacja, oddźwięk związany z dziedziną 

Odnawialnych Źródeł Energii jest bardzo pozytywny. 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 i 11 

 

Stan  bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wierzchowo za 

rok 2011. 

Pierwszy, głos zabrał Komendant Powiatowy Policji Jarosław Smolarek. 

Poinformował, że 22 stycznia 2012r. odbyło się spotkanie na przedmiotowy 

temat. Jeżeli chodzi o Powiat Drawski, przestępczości wzrosła o 14% w 

stosunku do roku 2010, wykrywalność jest na poziomie 80%, Komenda 

Powiatowa jedną z najwyżej ocenianych jednostek, jednostka jest na trzecim 

miejscu po Szczecinie i Koszalinie. Natomiast jednostka w Kaliszu Pomorskim 

jest najwyżej oceniana w Powiecie Drawskim. Komendant Jarosław Smolarek 

powiedział, że jest ogólnie w miarę dobrze, chciałby dalej utrzymać taki poziom 

w jednostkach. Podziękował za współpracę z Wójtem i Radą Gminy. 

 

W imieniu Kierownika Posterunku Policji w Wierzchowie informację na temat 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wierzchowo za rok 

2011 złożył Marek Mikulec – młodszy aspirant – informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 10 do nin. Protokołu. 

 

Następnie głos zabrał Komendant Komisariatu Policji w Kaliszu Pomorskim  

Zbigniew Maślak, który podziękował za dotychczasową współpracę, oczekuje 

dalszej tak dobrej współpracy, będzie dążyć do jej utrzymania. 

 

 O stanie bezpieczeństwa Gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

poinformował  Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Drawsku Pomorskim Robert Buszta. Pisemna informacja 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, którą Radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniem o sesji, stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Następnie głos zabrał Komendant Gminny OSP Bogusław Pawłowicz, 

podziękował wszystkim, którzy wspierają straż, podziękował policji za 

współpracę w akcjach, kolegom z Drawska Pomorskiego za spędzony czas na 

szkoleniach i władzom gminy za utrzymanie straży pożarnej. Powiedział, żeby 



robić wszystko by kupić nowy samochód strażacki w 2014 roku, bo taka okazja  

nie często się zdarza, mając na uwadze możliwości dotacji innych instytucji.  

Niepokojem napawa fakt, że do akcji z jednostek wyjeżdżają zbyt małe obsady 

samochodów. 

 

 W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Ryszard Borowicz zwrócił się do Policji  o karanie „szybkich i głośnych” 

kierowców, zwiększyć kontrole  terenu Gminy Wierzchowo. 

 

Radny Józef Janicki poprosił przedstawicieli Policji o częstsze karanie za 

nieporządek (zwiększenie dbałości o stan nieruchomości), poruszył problem 

znieważania policjantów przez społeczeństwo. 

 

Radny Jan Łuczak poprosił przedstawicieli o karanie kierowców sklepów 

objazdowych za używanie przez nich sygnałów przed godziną siódmą rano. 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że cisza nocna obowiązuje od 

godziny dwudziestej drugiej do szóstej rano, w tej sytuacji nic nie można zrobić. 

 

Radny Stefan Żołynia ponownie poruszył problem transportu gnojowicy w 

porze nocnej przez Agri Plus Spółkę z o.o. – przekroczony normatywny hałas. 

Zapytał, do kogo ma się zwrócić o pomoc. 

 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że tym zagadnieniem zajmuje się 

Inspekcja Transportu Drogowego. 

 

Komendant Gminny OSP Bogusław Pawłowicz poinformował, że 04 maja w 

dniu Św. Floriana – patrona strażaków zostanie odprawiona o godz. 18
00

 Msza 

Św., później przejazd samochodami strażackimi po terenie gminy. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska – zakazać transportu drewna dużymi 

samochodami ciężarowymi drogą Wielboki – Rudki, droga tą mogą jeździć 

samochody do 3,5t. 

 

Sołtys wsi Żabin Wiesława Żegiestowska również zaapelowała do 

przedstawicieli Policji o zwiększenie kontroli młodych kierowców, 

poruszających się pojazdami z nadmierną prędkością na terenie Żabina – 

nagminne przekraczanie prędkości. 

 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że od maja tego roku na czas 

nieobecności dotychczasowego strażnika straży gminnej Barbary Gadomskiej 

będzie zatrudniona Magdalena Karczewska, która przed zatrudnieniem 

B.Gadomskiej piastowała to stanowisko. 



Wójt powiedział, że działania policji i strażaków ocenia wysoko, mieszkańcy w 

naszej gminie mogą czuć się bezpiecznie. 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz podziękował 

przedstawicielom policji i straży pożarnej w imieniu całego samorządu gminy za 

podejmowane działania w celu poprawy bezpieczeństwa. 

 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 11 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
50

-13
05

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad 

obecnych jest 11 radnych i przystąpił do realizacji pkt 12.  

W tym momencie na salę obrad powróciło 2 radnych, na sali obecnych – 13 

radnych. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/134/2012 w sprawie 

określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Wierzchowo i jej jednostkom podległym oraz 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną – która stanowi załącznik nr 12 do 

nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych  uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/135/2012 w sprawie 

uchwalenia statutu sołectwa Radomyśl – która stanowi załącznik nr 13 do 

nin. protokołu 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/136/2012 w sprawie 

uchwalenia statutu sołectwa Żeńsko  – która stanowi załącznik nr 14 do 

nin. protokołu 



 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/137/2012 w sprawie zbycia 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/138/2012 w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012r. – która stanowi załącznik nr 16 

do nin. protokołu 

 

6) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XX/139/2012 w sprawie 

wyrażenia poparcia dla działań Wójta Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Na zapytanie Radnego Stefana Żołyni zgłoszone w pkt 7 porządku obrad Wójt 

odpowiedział: „Rada Gminy po zaprezentowaniu się pierwszego podmiotu, tj. 

AGROPRODUCTS Spółki z o.o. w Poznaniu (VIII sesja Rady Gminy w dniu 

27.04.2011r.), po przedstawieniu koncepcji zagospodarowania gnojowicy 

pochodzących z ferm w Żabinie i Żeńsku udzieliła jakby poparcia dla działań 

Urzędu żeby rozwiązać problem związany z gnojowicą (dotyczy uciążliwości 

związanych z transportem i smrodem) poprzez przyzwolenie na budowę 

biogazowi. Pierwotnie miała być budowana jedna biogazownia, zlokalizowana 

miała być przy drodze  w kierunku wsi Nowe  Laski  (przy silosach). Niektórym 

mieszkańcom to nie odpowiadało – za blisko wsi Garbowo. Uwzględniając 

głosy mieszkańców. Rozmawiając z podmiotami, sugerowałem żeby się 

ograniczyć do istniejących ferm i wybudować dwie małe biogazownie przy 



każdej fermie, co wyeliminowałoby transport gnojowicy z jednej fermy do 

drugiej, czy to transportem kołowym, czy rurociągiem. 

W końcu pojawiła się firma, która zamierza zrealizować to przedsięwzięcie dla 

Spółki Agri Plus, ten podmiot zwrócił się z wnioskiem o procedowanie w 

sprawie tych dwóch mniejszych biogazowi (0,8MG w obrębie Żeńska i 1,2MG 

w obrębie Żabina). Uruchomiliśmy działania w Urzędzie, do których jesteśmy 

powołani, wynikających z przepisów K.p.a. – zwróciliśmy się do WIOŚ-u i 

Sanepidu. WIOŚ wydał decyzję, że będzie wymagane opracowanie raportu 

oddziaływania na środowisko. Z chwilą otrzymania raportu przedstawimy go 

Radzie Gminy, zrobimy zebranie w formie rozprawy administracyjnej. Jeżeli 

będą zagrożenia, to decyzji środowiskowej nie będzie. Jeżeli nie będzie 

zagrożeń, będę zobowiązany wydać taką decyzję środowiskową, a następnie 

decyzję lokalizacyjną. Uważam, ż tylko tym sposobem doprowadzimy do 

zniwelowania przykrego zapachu gnojowicy pochodzących z ferm. 

Biogazownia powinna być tak przygotowana, by produktem końcowym było jak 

najwięcej masy suchej, która posłuży jako nawóz suchy, a nie płynny. Jest to 

jedno z najrozsądniejszych rozwiązań, z nowa technologia zastosowanych 

urządzeń w tym zakresie i ma się ograniczać do gnojowicy, która jest, a 

uzupełnieniem ma być kukurydza i masa zielona. 

Jeśli chodzi o dalsze postępowanie w sprawie budowy zakładu utylizacji opon, 

najprawdopodobniej na dzień dzisiejszy jest przygotowywany raport 

oddziaływania na środowisko, który będzie przedstawiony społeczeństwu 

zgodnie K.p.a. Jeżeli pojawią się zagrożenia dla środowiska decyzji 

środowiskowej nie będzie. Jeżeli raport będzie na tyle przejrzysty, że będzie 

potrafił rozwiać wszelkie wątpliwości, będę zobowiązany wydać decyzję 

środowiskową.” 

 

Radny Stefan Żołynia  na powyższe powiedział: Panie Wójcie, widzę, że Pan 

jest ekspertem w tej dziedzinie, niech mi Pan wytłumaczy, dlaczego Spółka 

Agroproducts miała zamiar budować biogazownię o mocy 1MG, teraz mówi się, 

że nowy podmiot proponuje budowę dwóch biogazowi – razem o mocy 2MG 

(0,8MG w Żeńsku i 1,2MG w Żabinie II). Czy tej gnojowicy przybyło, czy 

ubyło, dlaczego moc wzrosła o 1MG? Gnojowica będzie przerabiana, a co 

będzie z tysiącem ton padliny? Będzie wywożona, czy nie będzie wywożona? 

 

Na powyższe Wójt odpowiedział:  mnie obliguje  ten wniosek, który został 

złożony. Oświadczam, że wniosek został złożony przez firmę Biopower S.A. 

Jeden wniosek oscyluje na 1,2MG, drugi na 0,8MG. Procedujemy w oparciu o tę 

dokumentację, a nie o te, które przywołuje Kolega Radny. Nie jestem 

fachowcem i znawcą i nie zamierzam jakby sam zgłębiać proces 

technologiczny. Od tego są fachowcy, którzy wydadzą stosowne decyzje. Od 

tego jest również inspektor w Urzędzie Gminy, która pod względem 

merytorycznym przeanalizuje poprawność i zasadność sporządzenia raportu. 



 

Radny Stefan Żołynia – dlaczego firma ta nie przedstawiła żadnych materiałów 

poglądowych, co będą przerabiać i w jakich ilościach. 

 

Wójt i Przewodniczący Rady odpowiedzieli, że na pewno przedstawią, w 

stosownym czasie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął 

pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przypomniał Radnym o obowiązku 

złożenia oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia. 

 

Zakomunikował, że zaraz po sesji odbędzie się posiedzenie Komisji 

Organizacyjnej Rady Gminy. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska wystąpiła z prośbą do Wójta o 

utwardzenie płytkami chodnikowymi ścieżki w kierunku pomnika pamięci w 

Świerczynie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 13
30

 zamknął obrady XX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

Podpis protokolantów: 

1. K.Kalinowska …………………. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


